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News Release 
For Immediate Release 
 
CRA launches the Simplified Northern Residents Travel Deduction 
 
February 20, 2023   Whitehorse, Yukon 
 
 
Today, the Canada Revenue Agency (CRA) launched the Simplified Northern Residents Travel 
Deduction, a pilot project to make it easier for northern residents to determine the lowest return 
airfare, one of the three amounts required to claim the travel deduction come tax time.  
 
Available on canada.ca/lowest-return-airfare, the simplified method features tables that identify 
the lowest return airfare amount found from airports with regularly scheduled commercial flights 
to a designated city. The airfare tables contain more than 135 airports, almost all of which are 
located in the prescribed zones. 
 
Yukoners can reference this table to determine the lowest return airfare (LRA), choosing the 
airport closest to their residence, Whitehorse, Old Crow or Dawson City.   
 
 
Quote 
 
“In the past, searching for the lowest airfare before a flight could be laborious. With this new 
simplified method, the CRA listens and responds to the needs of Yukoners. Being a pilot 
project, I invite my constituents to contact my office with any feedback or comments on the use 
of the airfare table in their 2022 tax filing.” 
 

- Brendan Hanley, Member of Parliament for the Yukon 
 

-30- 
 

Contacts 

Talia Hodgkinson 
Office of MP Brendan Hanley 
talia.hodgkinson.901@parl.gc.ca 
 
Media Relations 
Canada Revenue Agency 
cra-arc.media@cra-arc.gc.ca 
 
 
 

https://www.canada.ca/en/revenue-agency/services/tax/individuals/topics/about-your-tax-return/tax-return/completing-a-tax-return/deductions-credits-expenses/line-25500-northern-residents-deductions/line-25500-much-you-claim-a-deduction-travel-benefits/line-25500-lowest-return-airfare-table.html
https://www.canada.ca/en/revenue-agency/services/tax/individuals/topics/about-your-tax-return/tax-return/completing-a-tax-return/deductions-credits-expenses/line-25500-northern-residents-deductions/line-25500-places-located-prescribed-zones.html
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Communiqué de presse 
Pour diffusion immédiate 
 
L'ARC lance la déduction simplifiée pour les voyages des habitants de régions éloignées. 
 
20 février 2023   Whitehorse, Yukon 

 
Aujourd'hui, l'Agence du revenu du Canada (ARC) a lancé la déduction simplifiée pour les 
voyages des habitants de régions éloignées, un projet pilote qui permettra de déterminer plus 
facilement le coût des billets d’avion aller-retour les plus économiques, soit l’un des trois 
montants requis pour demander la déduction pour les voyages lors de la période de production 
des déclarations de revenus. 
 
Disponible sur canada.ca/billets-avion-plus-economiques, la méthode simplifiée présente des 
tableaux qui déterminent le coût des billets aller-retour les plus économiques trouvé à partir des 
aéroports ayant des vols commerciaux réguliers vers une ville désignée. Les tableaux des tarifs 
aériens présentent plus de 135 aéroports, qui sont presque tous situés dans les zones visées 
par règlement. 
 
Les Yukonnais peuvent se référer à ce tableau pour déterminer le coût des billets d’avion aller-
retour les plus économiques (BAPE), en choisissant l'aéroport le plus proche de leur résidence, 
soit ceux de Whitehorse, Old Crow ou Dawson City. 
 
Citation 
 
" Autrefois, chercher le prix du billet d'avion le plus économique avant un départ pouvait s'avérer 
laborieux. Grâce à cette nouvelle méthode simplifiée, l'Agence écoute et répond aux besoins 
des Yukonais et Yukonaises. Comme il s'agit d'un projet pilote, j'invite mes commettants à 
communiquer avec mon bureau pour me faire part de leurs commentaires et suggestions quant 
à l'utilisation du tableau des tarifs aériens dans leur déclaration de revenus de 2022. " 
 

- Brendan Hanley, député du Yukon 
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